
PROTOKÓŁ NR 0012.3.5.2018 
z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego 

 i Samorządu Terytorialnego  
 

w dniu 17 kwietnia 2018r. 
 
 
Miejsce posiedzenia:  
 
I część posiedzenia – Komenda Miejska Policji ul. Śląsk, Rewir Dzielnicowych  
ul. Dworcowa. 
W godzinach 12.00 – 13.20. 
 
II część posiedzenia: 
Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój, sala nr 130 A. 
W godzinach: 13.20  - 14.30. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz goście zgodnie z załączoną 
listą obecności. 
 
 
Porządek obrad: 
 
 
I część posiedzenie – wyjazd do Komendy Miejskiej Policji.   
 
 
II część posiedzenia – Urząd Miasta. 
 
1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Sprawy bieżące: 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2018 rok, 

 
 Projekt uchwały zmieniający załącznik do uchwały w sprawie 

uchwalenia ramowego planu pracy Sesji Rady Miasta na I półrocze 
2018r. 

 
4. Wolne głosy i wnioski. 

 
5. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 13.03.2018r. 

oraz 15.03.2018r. 
 

6. Zakończenie posiedzenia.  
 
 
 
 
 

 



I część posiedzenie – wyjazd do Komendy Miejskiej Policji.   
 
Komendant Miejski Policji podinspektor Mirosław Jordan przedstawił misję  
i priorytety pracy, podkreślił ważną rolę współpracy Policji z samorządem Miasta. 
Komendant przedstawił rolę dzielnicowego w społeczności lokalnej, funkcje jakie 
dzielnicowy spełnia na swoim stanowisku. Poinformował Komisję, iż obecnie 
poszerzono zakres pracy dzielnicowego, stworzone zostało stanowisko starszego 
dzielnicowego, które stanowi motywację do pozostawania dzielnicowym na 
dłuższy czas. 
Zastępca Komendanta Miejskiego Policji podinspektor Dariusz Zajda przedstawił 
założenia i realizację programu „Dzielnicowy bliżej nas”. Określił współpracę                       
z instytucjami miasta na bardzo dobrym poziomie.  
Komendant poinformował o potrzebie zakupu rowerów służbowych dla 
funkcjonariuszy do użytku przez dzielnicowych, podkreślił ekologiczny aspekt 
takiego rozwiązania.  Odbyła się dyskusja na temat planów budowy nowego 
budynku Komendy Miejskiej Policji.  
 
Następnie Komisja udała się do Rewiru Dzielnicowych przy ul. Dworcowej 17 
gdzie zwiedziła budynek, a następnie przemieściła się do Urzędu Miasta w celu 
odbycia II części posiedzenia.  
 
 
II część posiedzenia – Urząd Miasta. 
 
 
Ad.1, 2. 
Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku obrad.  
 
Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego 
Tadeusz Markiewicz otworzył posiedzenie Komisji i powitał przybyłych - członków 
Komisji, gości oraz pracowników Urzędu Miasta.  
 
Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad, wobec którego 
Komisja nie wniosła uwag. 
 

Ad.3. 
Sprawy bieżące: 

  Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2018 rok 

 
Projekty uchwał omówił Skarbnik Miasta – Dariusz Holesz. 
 
Andrzej Matusiak 
2 mln złotych na „Daszek” z czego będzie zdjęte? 
 
Dariusz Holesz 
Z nadwyżki z lat ubiegłych. 
 
Andrzej Matusiak 
Ile jeszcze jest nadwyżki z lat ubiegłych? 
 



 
Dariusz Holesz 
Biorąc pod uwagę, iż zapadła decyzja o zmianie wysokości stawki                               
za wozokilometr w MZK, można powiedzieć, że tej nadwyżki nie ma. Nadwyżki 
było ponad 10 mln złotych za rok poprzedni, będę mówił o tym na Sprawozdaniu 
z wykonania budżetu.  
 
Andrzej Matusiak 
Ciągle jest mówione, że nie ma pieniędzy na podwyżki dla pracowników, okazuje 
się, że była możliwość, tylko pani Prezydent nie chciała tego zrobić. Jeśli mówimy 
o tym, że zostało 10 milionów to można było pracownikom dać podwyżkę. Skąd 
będą środki na gazetę Jastrząb? Też  z nadwyżki? Jest ogłoszony przetarg, w 
związku z tym środki muszą być zabezpieczone.  
 
Dariusz Holesz 
W ramach planów, do dyspozycji których ma właściwy Wydział. Na Komisji 
Kultury i Sportu będzie pani Naczelnik, proszę ją zapytać.  
Nadwyżka to jest różnica pomiędzy wykonanymi dochodami, a wydatkami. 
Dochody bieżące i wydatki bieżące nie mają wpływu na nadwyżkę. Nadwyżka nie 
może być wydatkowana na wydatki bieżące. Wynagrodzenia są wydatkami 
bieżącymi. W tym roku na wynagrodzenia poszło w sumie 6 mln złotych. 
 
Andrzej Matusiak 
Pracownicy za bardzo nie odczuli tego, w większości te pieniądze poszły na 
podwyżki dla najniżej zarabiających, pracownicy oczekujący jakiś konkretnych 
podwyżek nie dostali ich.  
 
Dariusz Holesz 
Proszę pytać dyrektorów, którzy rozdzielali w ramach kompetencji te środki. 
 
Andrzej Matusiak 
Proszę aby kompetentne osoby przyszły na Komisję Kultury i Sportu w tym 
temacie, jak ta podwyżka została rozdysponowana. Był wniosek Rady Miasta 
dotyczący obiektu Omega, że ma być przystosowany jako obiekt sportowy. Tak 
przegłosowaliśmy, taka odpowiedź otrzymaliśmy, że nie zamierza się zmieniać 
przeznaczenia tego obiektu. Teraz słyszę, że państwo podejmujecie decyzję, że 
ma być inwentaryzacja aby zrobić Miejski Zespół Obsługi Szkół i Przedszkoli.  
Pytam, czy jakiekolwiek wnioski Rady Miasta będą realizowane? 
 
Dariusz Holesz 
Inwentaryzacja obiektu musi być wykonana bez względu na przeznaczenie 
budynku. Wstępna koncepcja jest iż ma być to pod MZOSiP, pod funkcję 
usługową, jednak zabezpieczając środki na konkretne zadanie inwestycyjne 
będziemy mówić, co tam ma być.  
 
Andrzej Matusiak 
Nie wiem czy przekazywał pan Foksowicz ale było przekazane na Prezydium, 
żeby uchwałę dotyczącą zmian w budżecie, rozdzielić na dwie uchwały, aby 
wyciągnąć z niej te dwa miliony, jeśli nie chcecie państwo blokować pewnych 
rzeczy, to proszę to zrobić. Jeśli na Prezydium mówimy o tym, aby nie blokować 
innych przesunięć w budżecie, to proszę to rozdzielać, w tej sytuacji być może 
trzeba będzie zrobić Sesję nadzwyczajną. Są zastrzeżenia, że jeśli byłby 
rozstrzygnięty przetarg rok temu, to byłaby inna sytuacja, jest dwóch członków 
Zarządu, którzy spowolniają prace „Daszka”. Można było rok temu zrobić                      
i sprawa byłaby zamknięta bez dodatkowych kosztów. Zwracam uwagę na to, iż 



jeśli państwo nie chcecie blokować czegokolwiek, proszę te dwa miliony złotych 
wyciągnąć z projektu uchwały.  
 
Lucyna Maryniak 
Wy jak coś proponujecie, to od razu taką formę przybieracie, że to od razu ma 
być załatwione. Dlaczego wy taką formę obieracie załatwiania spraw.  
 
Andrzej Matusiak 
Jest demokracja, zawsze większość ma rację.  
 
Tadeusz Markiewicz 
To jest sygnał do organu wykonawczego, że ta uchwała może nie przejść.  
 
Andrzej Matusiak 
Pani Prezydent sama podejmuje decyzję, to będzie za te decyzje odpowiadać.  
 
Lucyna Maryniak 
Tak, bo odpowiada jednoosobowo. 
 
Andrzej Matusiak 
Można było zrobić w taki sposób, aby tym, którzy będą następni rządzili, nie 
zostawiać miasta z takim zadłużeniem, można było to zadłużenie zmniejszyć, 
dziesięć milionów to bardzo dużo, jeszcze zakładając odsetki. Żeby nie było takiej 
sytuacji, że nie będziemy mogli wziąć kredytu ani nic.  
 
Dariusz Holesz 
Tak to nie działa, w projekcie budżetu i wpf mamy zaangażowane ponad 24 mln 
zaangażowanych wolnych środków, prawie całe wolne środki były zaangażowane  
w projekt budżetu i wpf, który mamy rozłożony na następne lata. To nie jest tak 
że możemy nagle spłacić 10 milionów bo nam się tak podoba. Budżet i WPF jest 
bilansowany w okresie co najmniej 4-ro letnim. Zawsze powstawała jakaś 
nadwyżka, bo nie ma możliwości przy 500-milionowym budżecie wydatkowania 
100 % środków.  
  
Andrzej Matusiak 
Zawsze przedstawiam, iż radni Platformy w poprzedniej kadencji mówili, bierzcie 
kredyty, inwestujcie itd. Jakby sytuacja wyglądała teraz, gdyby Prezydent nie 
zostawił środków na spłatę. Gdybyśmy nie zostawili tych środków to teraz 
sytuacja miasta byłaby dramatyczna. A państwo dalej atakują.  
 
Lucyna Maryniak 
Złamałam dyscyplinę klubową, głosując za budżetem, który przewidywał 
inwestycje i wypadłam z obiegu przez dwie kadencje. Niech pan nie mówi że 
Platforma, tylko niech pan mówi o poszczególnych ludziach w tym mieście. Ja 
zapłaciłam za to tym, że zostałam na bocznym torze, a miałam dużo inwencji. Bo 
byłam zdrowsza i silniejsza.  
 
Andrzej Matusiak 
Klub radnych Platformy Obywatelskiej wciąż mówił na sesjach budżetowych              
o tym, że trzeba brać kredyty i inwestować.  
 
Urszula Sobik  
Nie bierzmy partii politycznych pod uwagę.  
 
 
 



Lucyna Maryniak 
Pan Sławik mówił z mównicy, że trzeba być odważną gminą, te gminy, które 
biorą kredyty i inwestują, trzeba z nich brać przykład, więc nie zarzucaj Andrzej, 
że teraz byłoby to źle.  
 
Urszula Sobik 
28 tys.zł dla ośrodków opiekuńczo-wychowawczych to jest jakiś nakaz ze Straży 
Pożarnej? 
 
Janusz Buda 
W Zespole Ognisk Wychowawczych jest dostosowanie do obowiązujących 
standardów.  
 
Głosowanie radnych: 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –2, przeciw –1, wstrzymujących się –1. 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2018 rok 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –2, przeciw –1, wstrzymujących się –1. 
 

 Projekt uchwały zmieniający załącznik do uchwały w sprawie uchwalenia 
ramowego planu pracy Sesji Rady Miasta na I półrocze 2018r. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –3, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 
 
Ad.4. 
Wolne głosy i wnioski 
 
Urszula Sobik 
Mamy wpisane w harmonogramie wywóz liści tylko jesienią. W związku z dużą 
ilością zgłoszeń proponuję, aby był jeden wywóz liści i zagrabionych traw na 
wiosnę.  
 
Janusz Buda 
Obecnie harmonogram wywozów wynika z zawartej umowy po przeprowadzonym 
postępowaniu przetargowym. Musimy się pochylić nad tym, czy byłaby możliwość 
jakiejkolwiek modyfikacji. Zasady były określone przez nas w SIWZ-ie. 
 
Urszula Sobik 
Ludzie w takich dzielnicach jak moja czyszczą również rowy, miejsca, które do 
nich nie należą, a należą do miasta. Dlaczego mieszkańcom nie pomóc, 
wprowadzić taką innowację, że byłby jeden termin na wiosenne sprzątanie liści                  
i rowów.  
 
 
 



Janusz Buda 
Wiele gmin zazdrości nam tego, jaką mamy stawkę, wiele gmin ma droższą 
stawkę.  
 
Urszula Sobik 
Niezbędnym byłby punkt wymiany worków, gdyż nadbywa worków do papieru,               
a do plastików brakuje. Worki winny być liczone nie na gospodarstwo, a na ilość 
osób. 
 
Janusz Buda 
Obecnie są takie zasady, iż rozliczenie jest od gospodarstwa.  
 
Urszula Sobik 
Zgłaszam problemy, które zgłaszają mi mieszkańcy. Mieszkańcy rozważają 
zawarcie nie jednej, a dwóch umów na jeden dom.  
 
Janusz Buda 
Umowę zawiera właściciel, który wpisuje ilość osób w gospodarstwie.  
 
Urszula Sobik 
Należy doprecyzować takie drobne rzeczy, jak wymiana worków, gdyż obecnie 
jest nieodpowiednia ich ilość.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Jesteśmy wdzięczni Wiceprezydentowi Januszowi Budzie, że każdorazowo 
odbywa wraz z Komisją posiedzenia wyjazdowe.  
 
Andrzej Matusiak 
Trzeba znaleźć nowe miejsce dla budowy Komendy Miejskiej Policji, proponuję 
złożenie przez Komisję wniosku do Przewodniczącego Rady Miasta dotyczącego 
zaproszenia do Miasta na Święta Policji Wiceministra Zielińskiego, aby pokazać 
na miejscu, jak to wygląda, aby lobbować na temat budowy nowej siedziby KMP. 
 
Komisja przyjęła przez aklamację wniosek do Przewodniczącego Rady Miasta 
następującej treści: „Komisja wnioskuje o zaproszenie Ministra Spraw 
Wewnętrznych i Administracji celem omówienia kwestii budowy nowej siedziby 
dla Komendy Miejskiej Policji                  w Jastrzębiu-Zdroju”. 

 
Ad.5. 
Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 13.03.2018r. 
oraz 15.03.2018r. 
 
Komisja przyjęła protokoły jednogłośnie w głosowaniu.  

Ad.6. 
Zakończenie posiedzenia.  

 
Tadeusz Markiewicz 
Dziękuję zebranym za przybycie i kończę obrady Komisji.  
 
Protokołowała  
Agnieszka Bąk                    

Przewodniczący Komisji 
Bezpieczeństwa Publicznego 
i Samorządu Terytorialnego   

Tadeusz Markiewicz 


